

No Sogneforening	
Mødetype	Referat til bestyrelsesmøde i Sognehuset
Mødedato / mødested	01.09.2025 kl. 19.00 – 22.00
Deltagere	Per Pedersen Michael Mulbjerg Bodil Lauridsen Anton Andersen Per Høgh Anna Gade Holm Karin Lauridsen Sørensen
Fraværende	
Referent	Karin Lauridsen Sørensen
Dagsorden	Dagsorden Besøg af Landdistrikts koordinator Jens Præstegaard og Bjarne Christensen 1. Godkendelse af referat den 04.08.2025. 2. Mølleansøgninger – Lotte Bork 3. Siden sidst: Hjemmesiden Vestjyskmarketings tilbud, aktivitetshuset/sognehuset. Status BBR/brandmyndigheder. Gavlmaleri i gymnastiksalen, igangværende opgaver, mail den 19.08.2025 4. Økonomi. 5. Kommende aktiviteter i sognehuset (koncerter/foredrag mm),høstfest 06.10.2025. koncert Twangden 31.10.2025 6. Udvendig vedligeholdelse af Sognehuset/aktivitetshuset og de grønne områder, ny gartner. 7. "Velkommen til No", Konni og Michael – fondsmidler til en tilflytterfest, mail fra den 10.08.2025. 8. Byggegrunde i No – byudvikling – lokalplan. 9. DGI- hvornår skal vi evt. mødes? 10. Bordet rundt - Bestyrelsesmøder: 06.10.2025–03.11.2025 – 01.12.2025 Kommende aktiviteter: Høstfest 06.09.2025 – 31.10.2025 koncert Twang– 14.11.2025 julefrokost – 30.11.2025 juletræsfest Focus deadline 10.02. – 10.05. - 10.08. - 10.11

Pkt.	Kommentarer
1.	Mødet startede med besøg af landdistrikts koordinator Jens Præstegaard og Bjarne Christensen. De fortalte om deres arbejde, hvordan de kan hjælpe os med at finde den rigtige kontakt hos kommunen. Hvad de har hjulpet med at søge fonds penge til blandt andet Hoven sø, ting tager tid, men mulighederne er der. Hvis vi søger om at blive ”omdannelses landsby” som Kloster og Hover har gjort, vil det måske åbne op for at få bygget i No, men det er en lang proces. Referat –godkendt fra den 04.08.2025.
2.	Mølleansøgninger -Lotte Bork havde givet indtryk af at hun ville sende en ansøgning, men Per H har intet modtaget.
3.	Siden sidst Vedr. hjemmesiden, Per H vil få de sidste informationer ind midt i næste uge, så færdiggørelsen kan begynde. Det blev vendt om der skal være et afbestillingsgebyr, det droppes. Jacob Frimore tjekker op på hvad der skal til for at vi kan komme nærmere en godkendelse af huset som det det bruges til i dag og ikke som vi står i BBR (som skole) er der kommet nye regler/krav. Sidst på ugen vil han komme med en udmelding. Aktivitetshuset har Per H haft møde med, hvor de kom med ønsker – nye røgalarmer, 4 nye hovedpuder, beskyttelses lagner, mur arbejde ved et vindue nogle løse tagsten samt vasken ovenpå udskiftes til rustfri vask. Dette er der sagt ok til, Per H giver dem besked. Mørklægningsgardiner er der sagt nej til. Det vil være en stor udgift i forhold til det, som der bliver betalt for værelserne. Per laver ansøgning til udgifter til fugning af gavl og renovering/udskiftning af trappen hos ”bygningsforbedringsudvalget” Deres ønske om nye borde og stole et pt. parkeret. Michael har indhentet tilbud på skur, materialer som bålhytten, til 65.000 kr. som er ca. 30m2. Det blev vendt at der kan være kommet nye krav til afstand til nuværende bygninger, Anna tjekker bygningsreglementet. Skuret kunne også være en mulighed at søge fondspenge til. Per H har lavet en ansøgning vedr. gavlmaleri i gymnastiksalen på 85.000 kr. så der er lidt luft til indramningen mm. Jonas Madsen normale pris er 1.200 kr. pr. m2, men har givet os en specialpris på 50.000 kr. for gavlen i gymnastiksalen. Han har erfaring med at involvere børnene i tilblivelsen af maleriet. Klubben spørges om de vil være med. Etablering af lys i lilleskoven har Per H et møde på torsdag den 04.09.2025 om kommunen vil være med til det eller give tilladelse til at vi måske selv gør det. Kommunen – Kristian Korsholm er rykket for asfalt ved aktivitetshuset, vi er sandsynligvis glemt. Jan Galsgaard er kontaktet for reparation/udskiftning af tagrende foran fra børnehuset og hen over bagindgangen. Kikker på det på torsdag. Vi forventer at det vil løse problemet med vand i depotrummet i gymnastiksalen og ved skraldespandene. Nick kontaktes for fjernelse af hans ting på taget, samt udskiftning af komfur, rydning af flugtvej (trappen). Michael har undersøgt hvad et nyt komfur koster, og det kan gøres for 5.000 kr. levering og tilslutning. Det er der sagt ok til. Det blev vendt om HFI relæ skal flyttes op i lejligheden. Karin køber skraldespande til ham til lejligheden og informere ham. Træerne ved flag Allen/ lybækvej hænger for langt ud på vejen. Det aftales at Michael, Anton og Karin får dem klippet.
4.	Økonomi Der er sagt ok for at stjernehimlen bestilles pris 6.900 kr. opsætning af Anton, Michael, Leif Lundsgaard, Anna og Karin. Karin og Esben taler med menighedsrådet/præsten om at hvis de fremadrettet skal have 4 til 6 sider i focus, må de betale for det.

	Børn og unge udvalg kr. 36.892,24 Driftskredit kr. 0,01 Intern Lotteri kr. 6.423,23 Sportsudvalg kr. 122.702,38 Støtteudvalg kr. 64.040,19 Vindmølleudvalg kr. 447.685,59 Forsamlingshuskonto kr. 59.900,00 Total saldo kr. 737.643,64
5.	Kommende aktiviteter Vi bestiller lydtæppe til scenen, måske skal vi selv sørge for at tilpasse længden. Vi vil prøve at få den tilpasset fra leverandøren. Koncert med Twang den 31.10.2025 tager vi detaljerne næste gang. Vedr. ølsmagning med Keld Torp er der ingen ledige weekender inden jul, vi afventer og ser om der kommer en mulighed i det nye år.
6.	Vedligeholdelse Vedr. Cafeen – Michael har undersøgt pris på køb af korkplader som lyddæmpende foranstaltning. Det gør vi. Fjernelse af båden ved legepladsen bliver først til næste år, i forbindelse med en arbejdsweekend. Per H har rykket børnehuset for at de får gjort noget ved huset ved bakken, da det giver et dårlig indtryk af området, brev til dem vedlagt. Torsdagsholdet har fået monteret flisen der manglede ved fordøren. Smeden har været og etableret stort skyl på toiletterne, og håndvasken ved personaletoliet er repareret, så den nu skulle være tæt. Det vendes om computeren skal flyttes, da lokalet pt. tømmes for vand 2 gange i ugen. Karin taler med FD alarmer om der kan gøres noget så Alex kan gøre noget af det hjemme fra, noget de tidligere har talt om kunne være en mulighed. Intet er afgjort vedr. flytning af computer.
7.	Velkomst komite Michael og Konni Per H har lavet en ansøgning som sendes ind på arrangementer i foråret, blandt andet til sommerfesten. Der er løbende behandling af ansøgninger, men der skal forventes en behandlingstid på 3 måneder.
8.	Byggegrunde i No. Per H sender en mail til Bjarne Christensen, landdistrikts koordinator, for første møde vedr. start på at arbejde med at bliver godkendt til omdannelses landsby. Datoerne 22 – 23 september foreslås. Michael, Per P, Anton og Per H tager til mødet.
9.	DGI
10	Bordet rundt Karin får tjekket op på om vores vedtægter står korrekt om der mangler en overskrift i §5. Når lamineringsmaskinen kommer, kan den stå på Michaels kontor. Asfalten løfter sig ved lybækvej ved handicap parkeringen, hvad der er årsagen vides ikke. Karin spørger aktivitetshuset om de vil være med til at afholde en fælles generalforsamling. Anna spørger arkivet.
11	